

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATUK SERI DR. RONALD KIANDEE
[BELURAN]**

TARIKH : 15 JULAI 2019 (ISNIN)

SOALAN NO. 98

DATUK SERI DR. RONALD KIANDEE [BELURAN] minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan pencapaian terbaru hubungan diplomatik antara Malaysia dengan China serta apakah manfaat yang akan dinikmati oleh Malaysia hasil sokongan penuh yang dinyatakan oleh YAB Perdana Menteri terhadap inisiatif "1 Belt, 1 Road" dalam Forum "Belt and Road" untuk Kerjasama Antarabangsa di Beijing, China.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

1. Saya telah mengadakan **lawatan kerja ke Beijing**, Republik Rakyat China (RRC) dari **24 hingga 28 April 2019**, di mana saya turut mengetuai delegasi Malaysia untuk menyertai **2nd Belt and Road Forum for International Cooperation** (2nd BRF) di Beijing.
2. Semasa lawatan kerja tersebut, saya telah mengadakan mesyuarat dengan TYT Xi Jinping, Presiden RRC, TYT Li Keqiang, Perdana Menteri RRC dan TYT Li Zhanshu, Presiden Jawatankuasa Tetap Kongres Rakyat RRC. Dalam mesyuarat-mesyuarat ini, Kerajaan Malaysia dan Kerajaan RRC telah menekankan komitmen untuk mengukuhkan hubungan dua hala serta meningkatkan **perdagangan**

dan pelaburan antara Malaysia dan RRC. **Kerjasama ekonomi** dalam pelbagai bidang sasaran serta kerjasama pelaksanaan BRI turut dibincangkan.

3. Kejayaan lawatan kerja ini telah memberikan mesej yang positif kepada pihak Kerajaan RRC bahawa Malaysia sedia memperkukuhkan hubungan diplomatik dengan RRC, terutamanya melalui jalinan kerjasama dari segi ekonomi, perdagangan, pelaburan dan kebudayaan. Perkembangan baik ini amat bertepatan dengan **sambutan ulang tahun ke-45 jalinan hubungan diplomatik** antara Malaysia dan RRC pada tahun ini serta pelaksanaan **Tahun Pelancongan dan Kebudayaan Malaysia-RRC** pada tahun 2020.

4. Pendekatan yang diplomatik oleh Kerajaan Malaysia dalam perundingan dan seterusnya permuafakatan dengan Kerajaan RRC bagi projek-projek seperti Laluan Rel Pantai Timur (ECRL) dan Bandar Malaysia turut menonjolkan kewibawaan Malaysia dan memperkukuhkan keyakinan masyarakat dan pelabur antarabangsa terhadap dasar Kerajaan dalam pengurusan hubungan antarabangsa.

Yang di-Pertua,

5. Dalam ucapan saya semasa di **2nd Belt and Road Forum for International Cooperation** (2nd BRF), saya telah menyatakan semula sokongan Malaysia terhadap BRI. Hal ini telah memberikan isyarat yang jelas serta keyakinan kepada Kerajaan RRC dan pelabur-pelabur RRC bahawa Malaysia mengalu-alukan kerjasama ekonomi dan pelaburan dari RRC.

6. Sokongan Malaysia terhadap BRI dijangka dapat membuka peluang kepada Malaysia dalam meningkatkan hubungan perdagangan dan pelaburan dengan RRC. Selain itu, ia juga dapat **mengeratkan hubungan Malaysia dengan wilayah-wilayah utama RRC yang memainkan peranan penting dalam BRI** seperti Wilayah Guangdong dan Guangxi. Perkara ini dapat memudahkan Kerajaan Malaysia untuk meneroka kerjasama ekonomi baharu RRC di bawah pembangunan *Greater Bay Area* dan *New International Land-Sea Trade Corridor*, yang

berpotensi membawa manfaat kepada ekonomi dan pembangunan tempatan.

7. Lanjutan daripada momentum 2nd BRF juga, **Mesyuarat ke-4 Majlis Kerjasama Bersama (JCC)** bagi *Malaysia-China Kuantan Industrial Park* (MCKIP) dan *China-Malaysia Qinzhou Industrial Park* (CMQIP) telah dianjurkan pada 14 Jun 2019 di Kuala Lumpur. Mesyuarat tersebut telah membincangkan status terkini serta cadangan baharu berkaitan pembangunan kedua-dua taman industri tersebut.

8. Sokongan Malaysia terhadap BRI telah **memberikan ketentuan** yang bakal menjadi **faktor penting yang mendorong aliran pelaburan** dari RRC ke Malaysia. Ketegangan berterusan konflik perdagangan antara RRC dan Amerika Syarikat ketika ini serta ketidakstabilan politik dan perubahan sentimen terhadap RRC di negara-negara jiran, dijangka dapat menonjolkan Malaysia sebagai destinasi pilihan dalam kalangan pelabur RRC buat masa ini.

Yang di-Pertua,

9. Pendek kata, hubungan diplomatik yang kukuh dengan RRC serta sokongan Malaysia terhadap BRI akan membuka lebih banyak peluang kerjasama ekonomi dua hala yang bakal membawa impak positif kepada perdagangan, pelaburan dan pembangunan industri Malaysia.

Sekian, terima kasih.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : TUAN MA'MUN BIN SULAIMAN
[KALABAKAN]
TARIKH : 15 JULAI 2019 (ISNIN)

SOALAN NO. 99

Minta **Menteri Pendidikan** menyatakan statistik terkini terhadap usaha pemulihan dan pembaikan sekolah-sekolah berstatus daif di Sabah terutama tindakan-tindakan yang telah dilaksanakan untuk memulihkan bangunan-bangunan sekolah Kerajaan yang sudah disahkan tidak selamat digunakan dan didiami tetapi terus digunakan disebabkan ketiadaan tempat sementara lain untuk persekolahan anak-anak kita.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang berhormat, sehingga kini, pelaksanaan naik taraf dan pembangunan semula sekolah daif di negeri Sabah melibatkan 153 buah sekolah dengan kos projek berjumlah RM552.152 juta melalui peruntukan pembangunan dan *Private Finance Initiative* (PFI).

Untuk pelaksanaan projek daif tahun 2018, sebanyak 120 buah sekolah daif telah dinaik taraf dengan kos sebanyak RM429.741 juta. Sehingga 24 Jun 2019 sebanyak 75 buah sekolah telah siap dan telah digunakan manakala baki 45 sekolah lagi masih dalam peringkat pelaksanaan.

Manakala bagi pelaksanaan tahun 2019 pula, peruntukan sebanyak RM10 juta telah diluluskan melibatkan naik taraf dan pembangunan semula 3 buah sekolah daif di Sabah. Kesemua projek ini akan dilaksanakan oleh pihak Jabatan Kerja Raya (JKR) secara tender terbuka. Projek-projek ini dalam peringkat pelaksanaan dokumen tender untuk perolehan.

Sekian, terima kasih.

RJM 117